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Ehdotukset Suomen Ringetteliitto ry:n syyskokoukselle 26.10.2024 

 

1. Ehdotus Suomen Ringetteliiton puheenjohtajaksi vuosille 2025-26 

Ehdollepanotoimikunta on vastaanottanut asetettuun määräaikaan 

mennessä kaksi esitystä Suomen Ringetteliiton puheenjohtajaksi 2025-26. 

Ehdollepanotoimikunta on laatinut puheenjohtajaehdotustaan varten 

valintakriteerit, joita vasten ehdokkaat on asetettu järjestykseen. 

Valintakriteereinä on pidetty seuraavia: 

1. Tehtävää tukeva työkokemus 

2. Erityisosaamisen tarjoama lisäarvo 

3. Kielitaito 

4. Mahdolliset haasteet (esim. jääviyskysymykset) 

5. Yhdistyksen hallinnon tuntemus 

6. Kansainvälinen toiminta 

7. Lajiliittotason kokemus 

8. Seuratoimintakokemus 

9. Huippu-urheilun tuntemus 

10. Nuorisoliikunnan tuntemus 

Kohdat 1-4 liittyvät omaan henkilöhistoriaan ja kohdat 5-10 ringetteen tai 

muuhun liikunta- ja urheilutoimintaan. 

Ehdokkaina ovat Sanja Hovilainen ja Onur Alakas. Liiton jäsenten tekemien 

ehdotusten (alla) ohella liitetään jäsenille lähetettävään aineistoon myös 

asianomaisten CV:t. 

Ehdotukset: 

Sanja Hovilainen (Kiekko-Espoo ry:n esitys) 

Ringetteliitto on tehnyt kuluvan vuoden aikana ison 

organisaatiomuutoksen, jonka jalkautus on edelleen kesken. Sanja on 

hallituksen varapuheenjohtajana ollut keskeisessä asemassa niin 

organisaatiomuutoksen ja uusien työntekijöiden rekrytoinnissa. Kiekko-

Espoon hallitus katsoo, että uutta puheenjohtajaa valittaessa 

painoarvoa tulee antaa jatkuvuudelle organisaatiomuutoksen 

läpiviemiseksi ja Sanjalla on tähän parhaimmat valmiudet. 
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Lisäksi Sanjan vuosikymmenien tausta ringettessä niin pelaajana, 

valmentajana, toimihenkilönä sekä tehtävät liiton- ja alueen tehtävissä 

yhdistettynä uraan johto- ja vaativissa henkilöstöhallinnan 

konsulttitehtävissä pätevöittää hänet Ringetteliiton puheenjohtajan 

tehtäviin. 

Onur Alakas (Jääurheiluseura Haukat ry:n esitys) 

Jääurheiluseura Haukat ry ehdottaa Onur Alakasta Ringetteliiton 

puheenjohtajaksi ja/tai hallituksen jäseneksi. Onur on ollut mukana 

meidän seuramme toiminnassa useamman vuoden ja hänestä välittyy 

aito kiinnostus ringeten kehittämiseen niin lajin kuin myös 

ringetteyhteisön asioissa. 

Hänellä on pitkä kokemus myös muiden lajien toiminnasta niin yksilö- 

kuin myös joukkueurheilussa sekä yritysmaailmasta, mistä olisi hänelle 

hyötyä myös ringeten kehittämistyössä. 

Ehdollepanotoimikunta esittää, että Sanja Hovilainen valitaan Ringetteliiton 

puheenjohtajaksi vuosille 2025-26. 

Perustelut: käytettyjen valintakriteereiden valossa Sanja Hovilaisella on 

ehdolle asetetuista paremmat mahdollisuudet hoitaa puheenjohtajuutta 

menestyksekkäästi. 

Sanja Hovilaisen vaativan työuran edellyttämät kompetenssit, erityisesti 

laaja-alainen henkilöstöosaaminen sekä johtotason toimintatapojen hallinta, 

ovat tulevina vuosina ratkaisevan tärkeitä liiton toiminnan vakiinnuttamisessa 

ja mukauttamisessa suomalaisen liikunnan ja urheilun uusiin linjauksiin. 

Tätä tukee Sanja Hovilaisen pitkän ja moniulotteisen ringetteuran ohella 

hänen useamman vuoden mittainen toimintansa liiton 

varapuheenjohtajana, työvaliokunnassa, kansainvälisessä työryhmässä, 

Kansainvälisen ringetteliiton (IRF) hallituksessa sekä ratkaiseva panos liiton 

vaativissa henkilöstöratkaisuissa. 

Seuraavat kaksi vuotta ovat suomalaisen ringeten kannalta ratkaisevan 

tärkeitä. Valmiuksien puheenjohtajuuden hoitamiseen tulee olla korkeat. 

Onur Alakas omaa valmiuksia puheenjohtajan tehtävään, mutta tehtävän 

haltuunotto veisi huomattavasti aikaa, ainakin MM-kotikisavuoden yli. Hänen 

kykynsä edistää liiton varainhankintaa olisi todennäköisesti Sanja Hovilaista 

parempi, mutta kaikissa muissa arvioitavissa suhteissa Sanja Hovilainen 

asettuu edelle tai vähintään samalle tasolle. 
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Ehdollepanotoimikunta toteaa, että Onur Alakasin yrityksellä on tärkeä MM-

kotikisoihin keskeisesti liittyvä yhteistyösopimus Ringetteliiton kanssa, mikä 

tekisi hänestä esteellisen liiton ulkoiseen varainhankintaan tai liiton taikka 

MM-kotikisojen ulkoiseen kuvaan liittyvässä päätöksenteossa. Tällaista 

tilannetta Ehdollepanotoimikunta pitäisi liiton puheenjohtajan tehtävän 

hoitamista kohtuuttomasti vaikeuttavana. 

 

2. Ehdotus Suomen Ringetteliiton hallituksen jäseniksi 2025-26 

Ringetteliiton syyskokouksessa valitaan liittohallitukseen vuosiksi 2025-26 

kolme jäsentä erovuoroisten tilalle. Erovuoroisia ovat Sanja Hovilainen, jolla 

täyttyy kaksi peräkkäistä kaksivuotiskautta sekä Pia Pullinen ja Pauliina Tuusa, 

jotka ovat toimineet hallituksessa yhden kaksivuotiskauden. Sanja Hovilaista 

ei voida liiton sääntöjen mukaan valita uudelleen hallituksen jäseneksi. 

Pauliina Tuusa ei ole käytettävissä liittohallituksen jäseniä valittaessa. 

Ehdokkaina ovat Pia Pullinen, Jenni Haataja, Pia Kuitunen ja Petri 

Pylvänäinen. Lisäksi Onur Alakas on asetettu ehdolle vaihtoehtoisesti 

hallituksen jäseneksi, mikäli häntä ei valita puheenjohtajaksi. 

Ehdotukset:  

Ehdollepanotoimikunnan ehdotus 

Pia Pullinen omaa syvän kokemuksen huippuringeten edellytysten 

luomisesta, pitkäaikaisen ja laajan käytännön lajituntemuksen ohella. 

Hänen merkityksensä on erityisen suuri arvioitaessa nuorten valmennus- 

ja kilpailutoiminnan kehittämistä. Pia Pullisen osaaminen on tärkeä myös  

liiton uuden henkilöstön tukemisessa. Hänen tapansa perehtyä hyvin 

huolellisesti hallitukselle valmisteltuihin asioihin tukee hallitustyöskentelyn 

laadun jatkuvaa parantamista. 

Seurojen ehdotukset 

Jenni Haataja (Kiekko-Espoo ry:n esitys) 

Ringette on lajina elänyt haasteellisia vuosia harrastajamäärien 

kasvaessa merkittävästi vain Espoossa. Jenni on toiminut ringeten 

edustajana Espoon kiekkoseura ry:n ja myöhemmin Espoolaisten 

jääurheiluseurojen yhdistyttyä Kiekko-Espoo ry:n hallituksessa luomassa 

ja jalkauttamassa espoolaisen ringeten strategiaa. Jenni panos 

espoolaisen ringeten menestystarinassa on ollut merkittävä ja 

korvaamaton. Operatiivisesti Jenni omaa erinomaiset taidot johtaa niin 

organisaatiota kuin projekteja. Tästä näyttönä ura johtotehtävissä isossa 



 4 

organisaatiossa sekä ringetessä mm. lukuisien isojen useamman päivän 

turnauksien kuten All Stars, Ringette Festival ja Lions Cup 

turnausorganisaatioden menestykäs johtaminen.  Jenni on toiminut 

joukkueenjohtajana koko polun G-junioreista B-junioreihin ja omaa siten 

hyvät tiedot myös eri ikäisten joukkueiden arjesta. 

Kiekko-Espoo ry:n hallitus näkee Jenni Haatajan olevan erinomainen 

ehdokas Ringetteliiton liittohallitukseen ja tuomaan edellä esitettyjen 

meriittien johdosta merkittävää panosta ringeten tulevaisuuden 

strategian ja käytäntöjen kehittämiseen. 

Pia Kuitunen (Lahti ringette ry:n esitys) 

Ehdotamme Lahti Ringeten toimesta ehdokkaaksi Ringetteliiton 

liittohallituksen jäsenistöön puheenjohtajaamme Pia Kuitusta. 

Olen itse saanut toimia Pian rinnalla Lahti Ringeten johtokunnassa 

useamman vuoden ajan. Häntä pyyteettömämpää ja tehokkaampaa 

toimijaa ette aivan heti löydä. Pia tekee paljon mahdollistaakseen 

laadukkaan ringetteharrastuksen täällä Lahdessa. Lämmin suositus 

Pialle!  

Petri Pylvänäinen (Etelä-Suomen Ringette-erotuomarit ry:n esitys) 

Petrillä on pitkä tausta sekä liiton, alueen että seuran hallinnossa. Hän 

on tämän lisäksi toiminut aktiivisesti erotuomaritoiminnassa niin aktiivi 

tuomarina, hallituksen jäsenenä sekä alueellisena että 

valtakunnallisena kouluttajana. 

Onur Alakas (Jääurheiluseura Haukat ry:n esitys) 

Jääurheiluseura Haukat ry ehdottaa Onur Alakasta Ringetteliiton 

puheenjohtajaksi ja/tai hallituksen jäseneksi. Onur on ollut mukana 

meidän seuramme toiminnassa useamman vuoden ja hänestä välittyy 

aito kiinnostus ringeten kehittämiseen niin lajin kuin myös ringette 

yhteisön asioissa. 

Hänellä on pitkä kokemus myös muiden lajien toiminnasta niin yksilö- 

kuin myös joukkueurheilussa sekä yritysmaailmasta, mistä olisi hänelle 

hyötyä myös ringeten kehittämistyössä. 

Ehdollepanotoimikunta esittää, että erovuorossa oleva Pia Pullinen valitaan 

toiselle kaksivuotiskaudelle. 

Perustelut: Pitkäaikainen kokemus liittohallituksesta on osoittanut, että yksi 

kaksivuotinen toimikausi on riittävä luomaan jäsenille hyvä tilannekuva 
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ringeten eri toiminnoista ja niiden vaikuttavuudesta. Merkittävin lisäarvo 

jäsenen henkilökohtaisesta osaamisesta ja kompetenssista saadaan 

Ringetteliiton käyttöön kuitenkin vasta sen jälkeen, kun lajituntemus on laaja-

alaista ja toimintaprosessit ovat tuttuja. Näin ollen on erityisen suositeltavaa, 

että uutena aloittava hallituksen jäsen on käytettävissä kahtena 

peräkkäisenä kaksivuotiskautena. 

Pia Pullisen liiton hallitustyöskentelyyn tuoma lisäarvo on suurimmillaan juuri 

seuraavina vuosina. Täten myös hänen syvä erityisosaamisensa voidaan 

täysimääräisesti hyödyntää koko lajin hyväksi. 

Ehdollepanotoimikunta esittää, että Jenni Haataja ja Pia Kuitunen valitaan 

liittohallituksen uusiksi jäseneksi vuosille 2025-26. 

Perustelu: Suomalaisen ringeten tulevaisuus kytkeytyy suoraan 

elinvoimaiseen seuratoimintaan. Jenni Haataja on erinomainen esimerkki 

kyvykkäästä ja aikaansaavasta seuratoimijasta, jolla on myös syvä kokemus 

eri ikäluokkien joukkueiden haasteista ja niiden ratkaisemisesta. Näitä 

täydentää hänen vahva kokemuksensa vapaaehtoisten toiminnan 

onnistuneesta johtamisesta ja innostamisesta, jotka molemmat ovat koko 

lajille erityisen merkittäviä menestystekijöitä. 

Jenni Haatajan laaja-alainen ringetteosaaminen ja vahvat näytöt 

tuloksellisuudesta ovat arvokkaita myös suomalaisen ringeten strategian 

päivittämisessä, osana koko kansallisen urheilun ja liikunnan uudistustyötä. 

Ringetteliiton missiona on lajin ja sen seurojen elinvoimaisuus, mikä on 

useampaa seuraa kohtaava haaste. Myöskään seuratoimintaan liittyvät tuki- 

ja kehittämistoimet eivät ole saaneet liittotasolla sitä huomiota, jonka ne 

ansaitsisivat. Tähän on kiinnitetty huomiota myös uusimmassa 

jäsenpalautteessa. 

Se, että liittohallituksesta löytyisi sekä lajin suurseuran kehitysosaaminen että 

pitkän linjan ringetteseuran tuoreet kokemukset seurakulttuurin 

parantamisesta ja talouden tasapainottamisesta, ovat erityisen tärkeitä 

vallitsevassa tilanteessa. Pia Kuitunen on tässä katsannossa oikea henkilö 

uudeksi liittohallituksen jäseneksi. MM-kotikisojen sijoittuminen Lahteen avaisi 

myös uuden väylän vaikuttaa suoraan emäntäkaupungin tukeen ja 

toimintaan kisojen aikana. 

Petri Pylvänäinen on vastikään toiminut liittohallituksen jäsenenä kahden 

täyden toimikauden ajan. Hänen roolinsa sekä alueelliselta että 

toiminnalliselta kannalta on ollut tärkeä. Liittohallituksessa on ollut koko 
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”uuden liiton” ajan ollut hyvä alueellinen kattavuus, ja tämä ominaisuus 

säilyy myös tulevassa hallituksessa. 

Ehdollepanotoimikunta korostaa lisäksi sitä, että toiminta liittohallituksessa 

tuo sen jäsenelle laajan kokonaiskäsityksen suomalaisesta ringetestä. On 

sekä koko lajille että sen jäsenille eduksi, että liittohallituksen jäsenyydet 

vaihtuvat hallitusti, jota kautta lajin avaintoimijoiden hallituskauden jälkeinen 

vaikuttavuus kentällä lisääntyy. Myös tämän periaatteen toteutumista 

ajatellen Ehdollepanotoimikunta asettaa Jenni Haapalan ja Pia Kuitusen 

Petri Pylvänäisen edelle. 

Ehdollepanotoimikunta toteaa, että Onur Alakasin yrityksellä on tärkeä MM-

kotikisoihin keskeisesti liittyvä yhteistyösopimus Ringetteliiton kanssa, mikä 

tekisi hänestä esteellisen liiton ulkoiseen varainhankintaan tai liiton taikka 

MM-kotikisojen ulkoiseen kuvaan liittyvässä päätöksenteossa. 

Koko tulevan hallituskauden osalta liiton talouden kuva muodostuu MM-

kotikisojen taloudellisen tuloksen mukaiseksi. Siten olisi tärkeää, että Onur 

Alakasilla olisi mahdollisuus keskittyä täysipainoisesti liiton kanssa tehdyn 

sopimuksen mukaisiin tehtäviin ja että liittohallituksella olisi esteetön 

mahdollisuus ohjata ja valvoa edellytysten luomista menestyksekkäälle 

tapahtumalle. 


